


      

  CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI GIURGIU 

PROCES - VERBAL 

 

      Încheiat astăzi cu prilejul desfășurării ședinței extraordinare a Consiliului Local 
din 21 decembrie 2023. 
      Prin Dispoziția nr. 1305 din 21 DECEMBRIE 2023, emisă de Primarul 
Municipiului Giurgiu, Consiliul Local al municipiului Giurgiu a fost convocat în 
ședința extraordinară pentru data de 21 decembrie 2023, ora 1530. 
 
 
Prezenți: 

1. Sîrbu Adelina  
2. Țigănilă George  
3. Gâdea Gheorghe  

     4. Muscalu Ionel  
     5. Peptănaru Gigica  

6. Funieru Cătălin 
7. Pană Gheorghe 

      8. Andrei Săndel Mihail  
9. Bușcu Gheorghe  
10. Costache Robert Andrei  
11. Daut Ioan Adrian  
12. Nichita Tereza  
13. Damian Marian  
14. Cioacă Ionuț  
15. Ion Marian  
16. Ioniță Ciprian Liviu  

 
Absenți:  

17. Pălălău Gheorghiță Stelian - nemotivat 
18. Măroiu Marian -nemotivat 
19. Nicorescu Gelu -nemotivat 
20. Câinaru Codruț -nemotivat 
21. Săndulescu Petronela -nemotivat 

 
 



     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Bine ați venit la ședința extraordinară de 
astăzi 21.12.2023, pentru început am să o rog pe doamna secretar general să ne spună dacă avem 
cvorum. 
    Doamna secretar general Băiceanu Liliana: Da domnule președinte sunt prezenți 16 consilieri 
locali, absentează nemotivat domnul Câinaru Codruț, doamna Săndulescu Petronela, domnul 
Măroiu Marian, domnul Nicorescu Gelu și domnul Pălălău Stelian. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumesc, în aceste condiții vă rog să vă 
ridicați pentru intonarea imnului de stat. 
    Se asculta Imnul României. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Pentru început o să vă supun la vot procesul 
verbal al ședinței din data de 19.12.2023, cine este pentru? Împotrivă? Abțineri?Unanimitate. 
Continuăm prin aprobarea proiectului ordinii de zi al ședinței extraordinare al Consiliului Local al 
Municipiului Giurgiu din data de 21.12.2023. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? Unanimitate. 
Mulțumesc! 

Proiectul 1: Proiect de hotărâre nr.447/21.12.2023 privind aprobarea rectificării Bugetului 
local de venituri şi cheltuieli pe anul 2023. 

     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Avizul comisiei buget-finanțe, administrarea 
domeniului public și privat. 
     Domnul consilier Bușcu Gheorghe: Aviz favorabil. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumesc, dacă sunt discuții?  
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Da, eu aș vrea să fac o discuție referitor la prezența noastră în 
sala aceasta tot mai des în ultima vreme, vreau să le mulțumesc fiecăruia din colegii mei care și-au 
făcut timp și au putut să vină aici să susțină aceste proiecte de hotărâri pentru că așa cum ați văzut 
este vorba defapt de rectificări ale bugetului, despre eforturi bugetare care s-au făcut pe ultima sută 
de metri, fonduri care au venit către primăria pentru a rezolva din probleme. Vreau să mulțumesc în 
felul acesta și deputaților, senatorilor noștri care s-au zbătut pentru ca de la Guvern să ne mai vină 
niște bani pentru oameni și fiecăruia dintre dumneavoastră pentru că sunt sigur că vom vota ca 
oamenilor să li se vireze acolo încă o parte din salariile pentru asistenții personali și așa mai departe. 
Nu venim aici ca să ne plimbăm din 2 în 2 zile, venim pentru concetățenii noștri, vă mulțumesc! 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Vă mulțumesc domnule viceprimar, dacă mai 
sunt alte discuții? Dacă nu, supun la vot proiectul, cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? În 
unanimitate proiectul a trecut. 

Proiectul 2: Proiect de hotărâre nr.448/21.12.2023 privind rectificarea Bugetului centralizat al 
instituţiilor publice finanțate integral sau parţial din venituri proprii şi subvenţii pe anul 
2023. 

     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Avizul comisiei buget-finanțe, administrarea 
domeniului public și privat. 
     Domnul consilier Bușcu Gheorghe: Aviz favorabil. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumesc, dacă sunt discuții? Dacă nu, 
supun la vot proiectul, cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? În unanimitate proiectul a trecut. 
 
Proiectul 3: Proiect de hotărâre nr.449/21.12.2023 privind aprobarea Contului de execuţie 
consolidat al Bugetului de venituri și cheltuieli pentru trimestrul IV 2023. 



     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Avizul comisiei buget-finanțe, administrarea 
domeniului public și privat. 
     Domnul consilier Bușcu Gheorghe: Aviz favorabil. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumesc, dacă sunt discuții? Da domnule 
vice. 
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Vreau să îi cer doamnei director să ne mai spună câte ceva 
despre acest proiect pentru că este clar că s-au făcut eforturi extraordinare ca acesta să fie terminat, 
s-a făcut efortul de a fi prins în….Mi s-a părut că a citit P4.Scuzați-ma! 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Dacă sunt discuții la proiectul numărul 3? 
Dacă nu, supun la vot proiectul, cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? În unanimitate proiectul a 
trecut. 

Proiectul 4: Proiect de hotărâre nr.450/21.12.2023 privind aprobarea noii durate de 
implementare și a cheltuielilor aferente finalizării proiectului cu titlul „Facilități comunitare 
integrate pentru locuitorii din teritoriul SDL Giurgiu”, cod SIMS 137489, finanțat în cadrul 
Programului Operațional Regional 2014-2020. 

     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Avizul comisiei buget-finanțe, administrarea 
domeniului public și privat. 
     Domnul consilier Bușcu Gheorghe: Aviz favorabil. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Avizul comisiei administrație publică locală, 
juridic și de disciplină. 
     Domnul consilier Daut Adrian: Aviz favorabil. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumesc, dacă sunt discuții? Da domnule 
consilier. 
     Domnul consilier Cioacă Ionuț: Nu particip la dezbateri si la vot la acest punct. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumim, o rog pe doamna secretar general 
să noteze. 
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Eu vreau să continui cu întrebarea și în același timp și un pic 
din explicații pentru că acolo s-au făcut eforturi extraordinare, am văzut multă patimă pusă în 
spațiul public referitoare la implementarea acestui proiect și știu foarte bine că în ceea ce privește 
activul primăriei oamenii au încercat să își facă datoria și au făcut-o în conformitatea cu prevederile 
legale oprind orice lucrare neconformă, punând să se facă chiar de mai multe ori lucrări acolo ca să 
iasă cum trebuie, sigur de pe margine am văzut foarte mulți specialist, la final mă refer că unii nu se 
pricep și cred că se pricep. Tocmai de accea o rog pe doamna director să ne spună mai multe despre 
acest proiect care sigur că nu a fost ușor neavând nici o sumă așa de mare sigur că nu s-au 
îngrămadit nici agenții comerciali sau sociali să facă. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Vă rugăm la microfon doamna director. 
Mulțumesc! 
     Doamna director Meca Ianca: Nu a fost ușor și nu va fi ușor nici de acum înainte, este vorba 
de un proiect și ceea ce spun acum este realitatea, nu este o justificare, o prezentare reală a 
lucrurilor, un proiect pe care primăria l-a pregătit cu mulți ani în urmă, studiul de fezabilitate a fost 
realizat in 2018, mă repet, îmi cer scuze dar nu pot să trec peste asta pentru că între timp au venit 
aceste crize peste noi și a făcut ca valoarea proiectului să crească cu aproape 40% sau poate chiar 
mai mult. Limitele financiare ale strategiei de dezvoltare locală și anume 3 milioane de euro nu au 
putut fi păstrate prin urmare eligibilul a fost echivalentul a 3 milioane de euro adică 15 milioane de 
lei, valoare la care s-a semnat contractual de finanțare. Contractul de finanțare s-a semnat în 
decembrie 2021 la valoarea din studiul de fezabilitate, între timp s-a realizat proiectul tehnic în 
câteva luni bune, aproape un an a durat cu licitație cu tot care a adresat o valoare reală de execuție 



de 21 de milioane de lei, diferența prin hotărâre de consiliu a fost aprobată a fi asumată contribuția 
noastră, cheltuielile neligibile fiind din fonduri proprii, a urmat contractual de lucrări în care 
întradevăr executantul și-a asumat că realizează într-un an, nu a fost decât o asociere, un singur 
ofertant, o asociere de 2 sau 3 societăți comerciale care din nefericire nu au putut realiza lucrarea și 
lucrul acesta nu va rămâne nepanalizat să spunem pentru că primăria nu își poate asuma toate 
costurile fără să traga la răspundere și pe acela care nu a finalizat așa cum și-a asumat. Dar trebuie 
să fim realiști că poate fiind vorba de o firmă cu foarte mare anvergură sau o foarte mare capacitate 
și nu iau apărarea niciunui ofertant, ar fi putut realiza lucrarea de acolo. Se vede că este mare 
lucrarea de acolo, nu știu cine a intrat în ea, în interior este impresionantă dacă ne gândim în cât 
timp a fost realizată în 88-89. Destinația a fost de Casa Tineretului, la subsol este o mare încăpere 
care trebuia să fie sală de sport polivalentă, nu se mai finanțează sala de spot polivalentă prin 
urmare proiectantul a propus reconfigurarea acestei clădiri. Am ajuns la momentul 31 decembrie 
2023 când proiectul finanțat trebuia să se încheie, totul se cheltuiește până la 31 decembrie și este in 
categoria cheltuielilor eligibile se rambursează cei de la ADR ne-au sugerat să-l propunem ca 
proiect de stabilizare care înseamnă ca restul de executat se va finanța din alt program. Propunerea 
lor a fost să începem etapizarea pe programul de integritate și deminitate socială, lucru pe care l-am 
făcut și din nefericire din toate proiectele propuse pe acest program a fi etapizate Ministerul 
Fondurilor la 11 a aprobat. Aceste asunt eligibile pe programul de demnitate socială care are doar 
15% cheltuieli de investiții prin urmare și dacă s-ar fi acceptat etapizarea acestuia o foarte mare 
valoare, 25% din cât a fost ar fi trebuit să fie suportată de noi pentru că nu ar fi ajuns cei 15% 
cheltuieli, prin urmare după discuțiile cu ADR, că avem corespondența atașată la hotărâre, decizia și 
sfatul lor a fost așa cum am propus și noi să declarăm nefuncțional așa cum s-a întâmplat cu încă 
câteva proiecte, adică din fondul promis să finalizăm proiectul până în 31 decembrie 2026. La 
momentul acesta dacă discutăm și punând în balanță avem 2 opțiuni,până acum ni s-au rambursat, 
am cheltuit 6 milioane de lei și dacă nu continuăm investiția banii aceștia trebuie să îi rambursăm 
sau să facem un efort și în 3 ani din fonduri proprii să finalizăm construcția, să mai cheltuim o sumă 
însemnată dar rămânem cu investiția, numita Casa Tineretului prin urmare propunerea noastră în 
proiectul de hotărâre este de a declara proiectul nefuncțional și de a aproba valoarea pe perioada de 
implementare până la 31 decembrie 2026 cu susținerea cheltuielilor din fonduri proprii. Pe scurt 
aceasta este istoria în câteva cuvinte, asta s-a întamplat cu proiectul prin care noi am vrut să facem 
Casa Tineretului, să închidem clădirea și dăm utilitate și să transformăm ceea ce era cunoscut drept 
Casa Tineretului înainte de 90 în Centrul Comunitar Integrant pentru că așa ceva se finanța singura 
ocazie prin care am putut obține finanțare a fost prin strategia de dezvoltare locală a Gar-ului, Grup  
de Acțiune Locală la care Municipiul Giurgiu este membru fondator, a fost realizată strategia, a fost 
aprobată de Minister și în strategie între proiectele sau între propunere planul de acțiune al strategiei 
se regăsea și această investiție, pe lângă altele finanțate din programul Capital Uman. 
     Domnul consilier Pană Gheorghe: Clădirea inițială a cui a fost doamna? 
     Doamna director Meca Ianca: După 90 a Consiliului Județean, primăria a luat-o nu mai știu în 
2017 când ne-am ocupat noi de documente era deja a primăriei.Nu ne-am ocupat direcția noastră de 
preluarea ei, nu știu detalii. Aveam deja cartea funciară inscrisă pe numele nostrufiindcă era 
condiție șa depunere să fim proprietari. 
      Domnul consilier Țigănilă George: ...neinteligibil… 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: La microfon domnule consilier că nu s-a 
înțeles nimic. 
     Doamna director Meca Ianca: Documentația tehnică, proiectul tehnic, defapt astea vin din 
studiul de fezabilitate, perioada de realizare a investiției era mult mai mare, însă dacă am depus în 
2018, am pregătit în 2018, am depus în 2020 în decembrie, s-a finanțat în 2021, sunt niște ani și în 
situații de genul acestea noi restrângem perioada, cerem proiectantului să le dea perioadă mai scurtă 



care nu este realist în totdeauna dar nu avem altă soluție, spunem constructorului 24 de luni acum 
un an, ar fi zis eu sunt în contract nu ai de ce să mă penalizezi. 
      Domnul consilier Țigănilă George: Deci cu alte cuvinte ați zis, eu pot să fac, dar în schimb a 
mai venit domnul arhitect cu niște modificări. 
     Doamna director Meca Ianca: Nu, nu a venit domnul arhitect, dar au venit ISU și au făcut niște 
modificări, nu asta făcuse arhitectul proiectantul modificările la subsol, însă de la proiectul tehnic 
pe care îl dăm în licitație până la realizarea lucrării se pot face multe modificări prin ceea ce se 
cheama notă de constatare în teren, în execuție constată că nu se pot realiza unele lucruri așa cum a 
spus proiectantul. Vine proiectantul și îi dă o dispoziție de șantier care de cele mai multe ori apar 
note de constatare suplimentare neofertate care înseamnă timp și bani. 
      Domnul consilier Țigănilă George: Și acum noi trebuie să dam banii înapoi pe acestea pe care 
noi nu le-am făcut? 
     Doamna director Meca Ianca: Nu, ca să putem continua trebuie să facem un efort să finalizăm 
noi proiectul din fonduri proprii ca să nu dăm înapoi ceea ce aveam, ca să nu dăm înapoi și să facem 
investiția. Banii nu au fost finanați, a avea contract contract de finanțare nu înseamnă a avea bani în 
cont, înseamnă posibilitatea de a rambursa acele cheltuieli eligibile, sunt contracte de finanțare care 
au din start 20% cheltuieli neeligibile, sunt condiționări la depunerea contractului, o aplicație, o 
cerere de finanțare și este o limită de bani, nevoia ta este mai mare de a realiza obiectul investiției 
de la bun început se stabilesc cheltuieli neeligibile care nu sunt, uneori sunt dacă cuantifici dacă faci 
un procent din ele sunt în sumă fixă. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Mulțumim pentru explicații doamna director, 
mulțumim domnilor consilieri, dacă mai sunt discuții? Dacă nu supun la vot proiectul, cine este 
pentru? Împotrivă? 
     Doamna secretar general Băiceanu Liliana: Stați numai puțin să numărăm că aici s-a ridicat și 
s-a lăsat mâna. Cine este pentru? 
     Domnul consilier Muscalu Ionel: Toată lumea mai puțin domnul Cioacă care nu participă. 
     Domnul președinte de ședință Costache Robert: Împotrivă? Abțineri? 1 domnul Ioniță 
Ciprian. Proiectul a trecut cu o abținere si domnul consilier Cioacă nu a participat la vot.Să vă 
transmitem sărbători cu bine, pace și vă invit mâine la depunerea de coronae. Declar ședința închisă. 
 
Ședința se încheie la ora 15:50.  
 
        P R E Ș E D I N T E,                                  SECRETAR GENERAL,  
           Costache Robert                                            Băiceanu Liliana 

                                                                                                                                                                                                     Întocmit 
Ionete A. 

                                                                                                                                                                                                                                                   Papa M 
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